
Zápis
Č. 12

ze zasedáM Zastupitelstva Města Velké Opatovice, které se konalo ve středu 24.6.2020
v 17:00 hodin v zámeckém sále

Přítomno: 15
Omluven: p. Alois Kaderka, Dušan Janda
Hosté: 3

1. Zahájení
2. Přivítání přítomných
3. Schválení programu jednání
4. Jmenování ověřovatelů zápisu
5. Schválení zápisu zjednání zastupitelstva města dne 26.2.2020
6. Zpráva o činnosti rady města za období od 24.2.2020 do 1.6.2020
7. Finanční situace města k 15.6.2020
8. Daňová výtěžnost k 3 1.5.2020
9. Učetní závěrka za rok 2019
1 0.Závěrečný účet 2019
11 .Poskytované půjčky z FRB na rok 2020
12.Dispozice s majetkem města
13.Uprava rozpočtu 2020
14.Zařazení území města do území působnosti MAS Partnerství venkova, z.s.
15.Obecně závazné vyhláška
1 6.Dodatek ke smlouvě o úvěru
1 7.Prominutí nájemného
I 8.Odpady — vývoj odpadů, kompostéry, sběrný dvůr
I 9.Dar na opravu reliéfů od ak. sochaře K. Otáhala na Hradisku
20.Roční zpráva o kvalitě poskytovaných vodohospodářských služeb za rok 2019
21 .Zpráva o činnosti městské policie za únor až květen 2020
22.Různé
23. Diskuse
24.Závěr

Technická poznámka: Hlasování: pro — proti — zdržel se hlasování

Ad 1.2) Zahájení, přivítání přítomných
Schůzi v 17:00 hod zahájila 15í starostka, přivítala přítomné. Dvanécté jednání zastupitelstva

města v roce 2020 bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích za přítomnosti
15 členů zastupitelstva města, tzn., že je přítomna nadpoloviční většina členů a tím je
zastupitelstvo města schopno právoplatně se usnášet. Omluveni jsou p. Dušan Janda a Alois
Kaderka. Zapisovatelkou je určena pí Jitka Látalová, pracovnice MW Velké Opatovice

Ad 3) Schválení programu jednání
pí starostka seznámila přítomné s podrobným programem jednání MZ dne 24.6.2020

Usnesení: 12/2020/3: Zastupitelstvo města schvaluje program MZ dne 24.6.2020
Hlasování: 15—0—0



Ad 4) Jmenování ověřovatelů zápisu
pí starostka — ověřovatele zápisu jmenuji pí Jarmilu Smetanovou PhDr. a p. Jaroslava Bártu

Usnesení: 12/2020/4: Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu pí Jarmilu Smetanovou
PhDr. a p. Jaroslava Bártu
Hlasování: 15—0—0

Ad 5) Schválení Zápis z jednání zastupitelstva města dne 26.2.2020
pí-starostka — zápis a usnesení ě. 11 zjednání MZ dne 26.2.2020 ověřili p. Jiří Spaček a pí

Mgr. Magda Kolářová bez připomínek

Usnesení:12/2020/5: Zastupitelstvo města schvaluje zápis a usnesení č. 11 zjednání MZ dne
26.2.2020 bez připomínek
Hlasování: 15—0—0

Ad 6) Zpráva o činnosti rady města od 24.2. do 1.6.2020
pí starostka — materiály zastupitelé obdrželi v elektronické podobě. Některé body jednání

MR pí starostka objasnila:

Předávám slovo Ing. Milanu Maturovi, který podá zprávu o činnosti města v souvislosti
s vyhlášením nouzového stavu pro území CR z důvodu koronavirové nákazy

1) Krizový štáb byl sestaven ve složení 9 členů: starostka města, Ing. Mazura a MgA. Čada jako
členové rady, tajemník úřadu, velitel MP, velitel SDH, ředitelka Zš, vedoucí odboru THO a
vedoucí odboru Správy majetku. První jednání se uskutečnilo dne 13.3.2020. Clenové
krizového štábu byli seznámeni s vydanou legislativou k výše uvedené problematice,
především s nařízením Ministerstva zdravotnictví, usnesením vlády CR a mimořádnými
opatřeními Ministerstva vnitra. ZS již v této době měla nařízení MSMT zrušený provoz.
Kulturní zařízení města také zrušila provoz, Mš ještě byly v provozu. Zařízení PAPRSEK,
příspěvková organizace JmK již v této době také přijala opatření — zákaz návštěv, omezení
pohybu klientů pr městě. MěÚ se snažil zabezpečit desinfekci a roušky. Dále zorganizoval
distribuci doma šitých roušek pro potřebné občany.
Dne 16.3.2020 bylo další zasedání KS, město VO zajistilo provoz telefonické Linky pro seniory
pro zabezpečení nákupů, léků a potravin pro seniory. Zajišťování služeb pro seniory
zabezpečovali pracovníci úřadu a MP. Byl vyhlášen zákaz volného pohybu, toto důsledně bylo
kontrolováno MP. Byly uzavřeny všechny sportoviště a dětská hřiště. Další setkání se
uskutečnilo 20.3.2020 — opět byli členové seznámeni s aktuálními Usneseními vlády, pokyny
Ministerstva vnitra. Kš doporučil uzavření MS. MP objížděla všechny seniory nad 80 let,
předávala informace o zřízené Lince pro seniory a rozdávala roušky. Linka pro seniory rozšířila
nabídku i o rozdávání roušek potřebným, od 20.3.2020 vznikl dobrovolnický tým pod vedení
p. Petra Prossera, dalšími členy tohoto týmu byli dobrovolní hasiči a občané, kteří na základě
poptávky roznášeli roušky občanům. Další setkání KS bylo 7.4.2020 - opět byli členové KS
seznámeni s aktuálně vydanými usneseními a nařízení vlády a s aktuálně vydanými
doporučeními a opatřeními. Bylo rozhodnuto o zrušení Velkoopatovické pouti. Na základě
požadavku nadřízených orgánů došlo na vytipování objektu a počtu míst pro umístění
nakažených koronavirem, kteří jsou bez domova nebo kteří jsou vykázáni z důvodu domácího
násilí a nebyli hospitalizovaní nebo jim byla nařízena karanténa. Kš vytipoval objekt ubytovny,
a to 3 dvoulůžkové pokoje v přízemí budovy, která má samostatný vchod. Tyto pokoje nebyly
do dnešního dne žádnou takovou osobou obsazeny. Od 7.4.2020 se začaly postupně uvolňovat



některá nařízení, jednalo se o uvolnění na sportovištích za přísně stanovených podmínek. Další
setkání KŠ se uskutečnilo dne 6.5.2020. KŠ byl seznámen s aktuální legislativou. KS doporučil
obnovení provozu MS od 18.5.2020, připravovala se opatření pro znovu otevření ZS nejprve
pro žáky 9. ročníků, následně pro žáky 1. stupně — vše v souladu s nařízením. Informace o
zahájení provozu ZUS Velké Opatovice od 11.5.2020. Projednávaly se další opatření pro
uvolňování — sportoviště, uvolňování zákazu volného pohybu osob a případné termíny pro
otevření jednotlivých sportovních a kulturních zařízení města. Poslední jednání KS se
uskutečnilo dne 20.5.2020, kde byli členové KŠ seznámeni s uvolňovacími opatřeními
vydanými vládou od 25.5.2020. KS ukončil svoji činnost dne 20.5.2020. I MěU byl omezen při
svém-provozurBěhem-celého-nouzového-stavu-byly-stanoveny-opatření-a-úřední-hodiny~pro——————
jednání s občany. Byly omezeny platby v hotovosti, proto úřad zabezpečil na pokladně platební
terminál. Po celou dobu MěU neobdržel od státu ani od kraje nebo od ORP žádné ochranné
pomůcky, vše musel úřad zabezpečit svými silami. Proto bych chtěl jménem vedení města
poděkovat všem pracovníkům úřadu a dobrovolníkům za činnost, kterou po celou dobu
~bú~b~éhbšt~Ýú ýköá~‘álr~Fďóbčäňý~iIášěWó Wiě~tä a niíštňíčli čEstí VšÓWi š9ä~dlEňkáíiL
které nosily, bez nároku na odměnu, na úřad ušité roušky pro potřebné občany. K dnešnímu dni
jsou na Blanensku evidováni 4 nakažení, celkem jich bylo 34 (tj. 3,7 na 100.000 obyvatel)

2) Ráda bych nyní zastupitele seznámila s největší investicí města v letošním roce, a to je
Modernizace odborných učeben na ZS VO. Na začátku roku 2020 proběhlo VR na dodavatele
stavebních prací. Byla vybrána společnost STAVKOM s realizační cenou 14 943 tis. Kč.
Stavební firma nastoupila od 1.4.2020 do školy a práce probíhají. Realizují se jak učebny v ZS,
tak i skleník a učebna pěstitelských prací. Byly dokončeny VR na konektivity a IT vybavení.
V případě konektivity soutěž vyhrála společnosti AUTOCONT s realizační cenou 654 tis. Kč
bez DPH a VR na IT vybavení vyhrála společnost TOPSHOP s realizační cenou 1115 tis. Kč.
Tato VR jsou před podpisem smlouvy. Nyní se dokončuje, tedy je těsně před hodnocení, VR
na vybavení projekce (ostatní el. zařízení jako jsou dataprojektory, vizualizéry apod.). Je
vypsané a není ukončené VR na nábytek. Nyní se připravuje VR na poslední část, a to jsou
pomůcky. Stavební část by měla být dokončena do 30.8.2020, ostatní věci jako je nábytek,
pomůcky aj. budou dodány do konce roku 2020. To bude celá investiční akce ukončena. Dále
se v ZS řeší projekt na výměnu plynového kotle. Tato výměna je nutná z důvodu zpřísněných
limitů emisí, které staré kotle nesplňují. Toto je investice ZS, která ji realizuje se společností
Zásobování teplem Blansko, které tuto kotelnu provozuje. V současné době také řešíme
aktuální problémy s kanalizací v pavilonu C na ZS. Projekt na rekonstrukci sociálního zařízení
je připraven s rozpočtovými náklady 12 mil. Kč, nyní vedení města řeší nutné opravy tohoto
havarijního stavu.

3) Vedení města v lednu 2020 rozhodlo o podání žádosti o dotaci na SFŽP na investiční akci
Napojení vodovodu V. Roudka na vodovod V. Opatovice. S touto žádostí bylo město úspěšné.
Dále město podalo v březnu tohoto roku také podání žádosti o dotaci na JmK do dotačního
titulu pro vodohospodářské projekty. Zatím výsledek dotace neznáme. V každém případě se
tato akce bude letos realizovat, k předání staveniště pro realizující firmu dojde v prvním týdnu
v červenci. Realizace potrvá 230 dnů, tj.do jara příštího roku.

4) V únoru 2020 byl schválen nadřízeným orgánem nový pasport dopravního značení v našem
městě. Postupně bude tento pasport realizován novými dopravními značkami. Někde
samostatně a v některých úsecích v součinnosti s JmK, potažmo s SUS Blansko.

5) Vedení města se zapojilo do sociálního programu Seniorská obálka, tzv. ICE karta. Tyto
obálky jsou určeny pro samostatně žijící osoby, které tuto kartu vyplní a mají ji na viditelném



a předem určeném místě v domácnosti. Slouží pro složky záchranného sboru pro určení osoby,
lékaře, a jiných informací např. u nekomunikujícího pacienta. Obálky se vydávají na MČU u
paní H. Vašíčkové.

6) Na začátku letošního roku proběhlo VŘ na dodavatele stavby Odstranění mostu VO-M006
a výstavba lávky pro pěší. Tuto stavbu vysoutěžila společnost Agromeli s termínem zahájení
prací od 1 .4.2020. Na základě vyhiášení nouzového stavu, tedy vyšší moci, byl uzavřen dodatek
o prodloužení termínu zahájení stavby s tím, že stavba se bude realizovat od 1 .6.2020. Délka
stavby dle VR má trvat 12 týdnů Stavba byla k tomuto datu zahájena.

7) RM na svém jednání schválila zveřejnit záměr na výpůjčku pozemků a stavby sběrných
surovin. Na tento záměr výpůjčky se přihlásila společnost Technické služby Malá Haná s.r.o.
k provozování sběrného dvora. Více informací ke SD bude v bodě č. 18) jednání ZM.

8~B~lä~žiIíájena~äkbe Oprava chodiillčů Jevíčská, Horensko a Záhumení. V poptávkovém řízení
tuto akci vysoutěžila firma Stavby JZL za cenu 1 773 tis. Kč bez DPH. Práce by měly být
dokončeny do konce prázdnin.

Ing. Kouřil — v současné době nedodal dodavatel betonové desky, které mají být umístěny u
hřbitovní zdi

9) 29.4.2020 byla podána žádost o společné povolení na stavební záměr Výstavba společné
cyklostezky Velké Opatovice — Jevíčko. Pokud bude na podzim vydané stavební povolení,
budeme společně s městem Jevíčkem podávat žádost o dotaci na tuto společnou stavbu.

10) Dále bych předala slovo panu místostarostovi, který vám podá informace o prudkém dešti
a záplavě ve Velké Roudce a v části města Velké Opatovice dne 13.6.2020.

p. Bána — 13.6.2020 zaplavila voda ve Velké Roudce Podlesí (voda brala hromady bahna z poli,
osobní automobily). K technické pomoci byli přivolání naši dobrovolní hasiči v 19:25 hod, poté
přišla vlna do Velkých Opatovic do Ziebu. VOS a.s. poskytlo technickou pomoc
prostřednictvím vozidla MANITU. Druhý den byla nabídnuta občanům pomoc prostřednictvím
dobrovolných hasičů, fl JZL a p. Vlastimilem Ochranou. Uklid byl dokončen v 18:00 hod.
Situace se opakuje v průběhu 5 — 7 roků, proběhlo jednání s p. Vachem, ve věci zřízení poldru,
je to věc dlouhodobá, p. Vach je k tomuto řešení nakloněn

Usnesení: 12/2020/6: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zápisy a usnesení RM
č. 40 až 48 a schvaluje činnost rady od 24. 2. do 1. 6.2020
Hlasování: 15—O—O

Ad 7) Finanční situace města k 15.6.2020
pí starostka:

Peněžní zůstatky na běžných účtech ke dni 15.6.2020 činí 30,138.193,27 Kč.
Stav pokladny ke dni 15.6.2020 činí 191.308,00 Kč.
Nesplacený úvěr k 15.6.2020 činí 0Kč.

Usnesení: 12/2020/7: Zastupitelstvo města bere na vědomí finanční situaci města ke dni
15 .6.2020
Hlasování: 15—0—0



Ad 8) Daňová výtěžnost k 31.5.2020
pí starostka:

Stav výběru daní k 31.5.2020 je ve výši 18770 197,85 Kč. Ve srovnání se stejným obdobím
loňského roku jde o snížení daňových příjmů o 1 487 126,24 Kč‘ Snížení je především u daně
z příjmu FO a PO a u DPH.
V dalším bodě jednání (bod 13.) tohoto zastupitelstva se budeme daňovými příjmy v roce 2020
zabývat podrobněji.

Usnesení: 12/2020/8: Zastupitelstvo města bere na vědomí daňovou výtěžnost města
~k-3i-5-2O20— —~——~—-~..—.____ ..——— ..—.———- ..

Hlasování: 15—0—0

Ad 9) Účetní závěrka za rok 2019
pí starostka — předávám slovo pí Jitce Moučkové, ved. FSO

Poviimost schvalovat účetní závěrku je vymezena zákonem č. 239/2012 Sb., kterým se mění
zejména zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, a zákon Č. 128/2000 Sb., o obcích. Postupy jsou
stanoveny vyhláškou č. 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování účetních závěrek
některých vybraných účetních jednotek.
V průběhu roku 2019 byly radě města a finančnímu výboru předkládány účetní výkazy. Tak
bylo zajištěno průběžné seznamování s hospodařením města.
Jako podklady pro schválení závěrky byly zastupitelům předány: schvalovaná účetní závěrka,
tj. rozvaha, výkaz zisku a ztát)‘, příloha účetní závěrky, přehled o peněžních tocích a změnách
vlastního kapitálu, zpráva o výsledku přezkoumávání hospodaření, Protokol o výsledku
kontroly nahrazující interní audit, inventarizační zpráva dle vyhlášky č. 270/2010 Sb.

Vyjádření finančního výboru je následující:
Členové finančního výboru konstatují, že jim byly předloženy veškeré významné podklady
stanovené vyhláškou Č. 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování účetních závěrek a vnitřní
směrnicí Č. 35. Není tedy nutné doplňovat informace a předkládat další účetní záznamy ke
schválení účetní závěrky. Rovněž není třeba opravovat nesprávnosti, které by byly v rozporu
s věrným a poctivým obrazem účetní závěrky.
Po prostudování všech výše zmíněných podkladů bylo zjištěno, že schvalovaná účetní závěrka
poskytuje věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční situaci města Velké Opatovice
k 31.12.2019. Proto je doporučeno zastupitelstvu města účetní závěrku za rok 2019 schválit.
V případě schválení účetní závěrky je nutné podepsat Protokol o schvalování účetní závěrky
města Velké Opatovice.

Usnesení: 12/2020/9: Zastupitelstvo města schvaluje účetní závěrku města Velké Opatovice za
rok 2019. Zastupitelstvo města nezjistilo, že by účetní závěrka neposkytla v rozsahu
předložených podkladů v souladu s ~ 4 vyhlášky č. 220/2013 věrný a poctivý obraz předmětu
účetnictví a finanční situaci účetní jednotky
Hlasování: 15—0—O

10) Závěrečný účet 2019
pí starostka — předávám slovo pí Jitce Moučkové, ved. FSO

Schválení závěrečného účtu obcí probíhá na základě zákona č.250/2000 Sb., o rozpočtových
pravidlech územních rozpočtů, ~ 17. Závěrečný účet musí obsahovat:

. údaje o plnění rozpočtu příjmů a výdajů v plném členění podle rozpočtové skladby,



. údaje o hospodaření s majetkem a o dalších finančních operacích, včetně tvorby a
použiti peněžních fondů v tak podrobném členění a obsahu, aby bylo možné zhodnotit
finanční hospodaření územního samosprávného celku nebo svazku obcí a jimi
zřízených nebo založených právnických osob.

. vyúčtování finančních vztahů ke státnímu rozpočtu, rozpočtům krajů, obcí, státním
fondům, Národnímu fondu ajiným rozpočtům a k hospodaření dalších osob

. Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření

Návrh závěrečného účtu byl zveřejněn od 8.6.2020 na elektronické desce v plném rozsahu na
~úředÍ~ídesce v užšíň ř~2šährDčšZFďčě1~áme na možTé~ři íňfld~bčäiíů. Sčh~Vá1~iYý

závěrečný účet města za rok 2019 bude zveřejněn na webových stránkách města v oddíle
Finance města až do doby schválení závěrečného účtu města za následující rozpočtový rok.

Ye zpráyě o přezkumu hospodaření je zveřejněna v závěru chyba, kteráv roce 2Ol9již nemohla
být odstraněna. Proto město přijalo opatření k nápravě:

Poi,is chyby:
Nebylo postupováno v souladu s ~6 odst. I písm. d) bodu 3 Přílohy č. 6 k vyhlášce č.5/2014
Sb., o způsobu, termínech a rozsahu údajů předkládaných pro hodnocení plnění státního
rozpočtu, rozpočtů státních fondů, rozpočtů územně samosprávných celků, rozpočtů
dobrovolných svazků obcí a rozpočtů Regionálních rad regionů soudržnosti, podle kterého
údaji o schváleném rozpočtu územního samosprávného celku, dobrovolného svazku obcí a
regionální rady na příslušný rok se rozumí údaje o příjmech, výdajích a financování
schválených zastupitelstvem územního samosprávného celku, orgány dobrovolného svazku
obcí nebo výborem regionální rady.

Vysvětlení:
Při zpracování podkladů ke schválení rozpočtu byly v oddíle 55 Požární ochrana a Oddíle 61
Státní moc kapitálové položky načteny do běžných výdajů. Z tohoto důvodu se rozpočet
schválil ve špatném členění běžných a kapitálových výdajů.

Nápravné opatření:
Město zajistí důslednou kontrolu při zpracování podkladů pro schvalování rozpočtu města,
spočívající ve změně tabulek Rozpisu rozpočtu a následné kontrole podkladů návrhu usnesení.
Termín: neustále
Zajistí: vedoucí FSO
Kontrola: tajemník

Usnesení: 12/2020/10/1: Zastupitelstvo města vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením
města a schvaluje závěrečný účet města za rok 2019 včetně Zprávy o výsledku přezkoumání
hospodaření města Velké Opatovice za rok 2019 s výhradou nedostatku uvedeného ve zprávě
o výsledku hospodaření
Hlasování: 15—O—O

Usnesení: 12/2020/10/2: Zastupitelstvo města schvaluje systémové opatření potřebné
k nápravě chyb a nedostatků zjištěných při přezkoumání hospodaření města Velké Opatovice
za rok 2019
Hlasování: 15—0—O



Ad 11) Poskytované půjčky z FRB na rok 2020
pí starostka — předávám slovo pí Jitce Moučkové, ved. FSO

V souladu se směrnicí č. 37 „0 fondu rozvoje bydlení města Velké Opatovice“, či. IV., odst. 6,
provádí rada výběr žadatelů o poskytnutí úvěru/půjčky z FRB. O vyhodnocení bude sepsán
zápis, který bude předložen městskému zastupitelstvu ke schválení žadatelů o půjčky FRB.
Zápis je přílohou tohoto materiálu.
Přílohou materiálu je rovněž vzorová smlouva o půjčce, která bude po schválení sjednána
s žadateli.

Usnesení: 12/2020/11/1: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí půjček z fondu rozvoje
bydlení p. J. F., J. N., L. ‚ D. Š., J~ F., K. H., M. Š.
Hlasování: 15—0 —0

Usnesení: 12/2020/11/2: Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvy o poskytnutí půjček z FRB
p. J. F., J. N., L. ‚ D. Š., J. F., K. H., M. S. a pověřuje starostku města podpisem smluv
Hlasování: 15—0—0

Ad 12) Dispozice s majetkem města

12.1. Žádost o prodej částí pozemků parc. č. 274/J a 275/7v k .ú. Velká Roudka
pí starostka - dne 22.11.2018 požádali manželé Ing. E. a M. S., bytem Brno, o odkoupení

částí pozemků parc. č. 274/l o výměře cca 192 m2 a parc. č. 275/7 o výměře cca 287 m2v k. ú.
Velká Roudka za účelem zahrady. K žádosti se kladně vyjádřil osadní výbor ve Velké Roudce
a vedoucí odborů MěU. Rada města na svém zasedání dne 29.11.2018 schválila usnesením č.
4/2018/1./S zveřejnění záměru na prodej částí pozemků. Záměr byl zveřejněn na úřední desce
ve dnech 30.11.2018 - 16.12.2018. Dne 19.05.2019 proběhlo za účasti kupujícího zaměření
požadovaných pozemků. Před vyhotovením geometrického plánu na rozdělení pozemku bylo
nutno provést revizi měření, jeho zpřesnění a opravu souřadnic u nemovitostí čtyř vlastníků v
lokalitě Podlesí. Po předložení geometrického plánu č. 138-11073/2019 vzhledem k době, která
uplynula od zveřejnění původního záměru a změně ve výměře pozemků k prodeji, schválila
rada města dne 01.06.2020 usnesením č. 48 opětovné zveřejnění záměru na prodej částí
pozemků, a to dle vypracovaného geometrického plánu č. 138-11073/2019 dílu „a“ pozemku
parc. č. 174/1 o výměře 199 m2 a dílu „d“ pozemku parc. č. 275/7 o výměře 343 m2 dosud
zapsaných u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Boskovice na
listu vlastnictví č. I pro obec Velké Opatovice a katastrální území Velká Roudka. Záměr byl
zveřejněn na úřední desce ve dnech 03.06.2020 - 19.06.2020. Pro prodej částí pozemků byl
zpracován znalecký posudek o ceně obvyklé, dle něhož cena I & prodávaného pozemku činí
Kč 92,--.

Usnesení: 12/2020/12/1: Zastupitelstvo města schvaluje prodej částí pozemků, a to dle
předloženého geometrického plánu č. 1138-11073/2019 pro rozdělení pozemku v k. ú. Velká
Roudka díl „a“ pozemku parc. č. 274/1 o výměře 199 m2 a díl „d“ pozemku parc. č. 275/7 o
výměře 343 m2 které společně nově vytváří parcelu č. 274/1 — zahrada o výměře 542 rn2, vše
dosud zapsáno u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Boskovice
na LV Č. I pro obec Velké Opatovice a katastrální území Velká Roudka, za kupní cenu Kč 92,-
-/1m2 pozemku, tj. celkem Kč 49.864,-- Kč ± platná sazba DPH kupujícím manželům Ing. Ing.
E. a M. S., bytem Brno, bytem Brno. Kupující uhradí prodávajícímu náklady spojené
s prodejem této nemovité věci, tj. znalecký posudek, geometrický plán a správní poplatek
spojený s podáním návrhu na vklad vlastnického práva do katastru nemovitostí.



Zastupitelstvo města ukládá starostce města uzavřít s prodávajícím kupní smlouvu na prodej
uvedených pozemků
Hlasování: 15—O—O

12.2. Žádost o koupi částí pozemků parc. č. 898, 899 a 901/2 vk .ú. Velké Opatovice
pí starostka - Dne 01.06.2019 požádali manželé K, Velké Opatovice o koupi částí pozemků

pare. č. 898, 899 a 901/2 (ul. Krátká) v katastrálním území Velké Opatovice. V příloze vyznačili
části pozemků, o které mají zájem. Pozemky chtějí prozatím využívat jako zahradu, v budoucnu
by zde chtěli postavit rodinný dům. K žádosti se vyjádřili všichni vedoucí odboru MěU a
zástupce pořizovatele UP — Ing. Vlastimil Kolář, z odboru výstavby a územního plánování MČU
Boskovice. Předmětnou lokalitu řeší schválená změna č. II územního plánu, dle které na
uvedených pozemcích mají být umístěny dva rodinné domy. V současné době výměra
uvedených pozemků nevyhovuje parametrům pro výstavbu dvou rodinných domů. Navržená a
schválená výstavba dvou rodinných domů je podmíněna vybudováním nové komunikace
posunuté blíže podél domu č. p. 72, úpravou křižovatky ulic Krátká, Na Hrázi a Opleta,
dokončením rekonstrukce kanalizace ulice Krátká (hlavní přivaděč ze sídliště Strážnice). Dále
by bylo nutné řešit přeložky podzemních vedení kabelové televize a CETIN včetně optických
sítí. Rada města na svém zasedání dne 15.06.2020 proto nedoporučila ZM zveřejnění záměru
na prodej výše uvedených pozemků a nedoporučuje zastupitelstvu města prodej těchto
pozemků, neboť v současné době na nich není možné realizovat navrženou výstavbu v souladu
s územním plánem bez dalších investičních nákladů.

Usnesení: 12/2020/12/2: Zastupitelstvo města neschvaluje zveřejnění záměru na prodej částí
pozemků parc. č.898, 899 a 901/2 zapsaných u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj,
katastrální pracoviště Boskovice na LV č. 10001 pro obec a katastrální území Velké Opatovice,
neboť prodej nelze v současné době realizovat v souladu se schválenou územně plánovací
dokumentací.
Zastupitelstvo města ukládá starostce města informovat žadatele o této skutečnosti
Hlasování: 15—0—O

Ad 13) Úprava rozpočtu 2020
pí starostka — předávám slovo pí Jitce Moučkové, ved. FSO

Epidemie koronaviru ovlivní daňové příjmy obcí a krajů. Města mají k dispozici po každé
změně vládních nařízení aktuální predikce daňových příjmů. Po poslední změně (8.6.2020) jsou
informace následující:
Výběr sdílených daní ovlivnil především tzv. kompenzační bonus dle zákona č. 159/2020 Sb.,
Tento bonus nebyl vyplácen státem jako příspěvek, ale byl až do 8. 6. vratkou daně z příjmů
fyzických osob ze závislé činnosti. Vzhledem k principu rozpočtového určení daní a výše
uvedenému se na výplatách kompenzačního bonusu podílí také municipální rozpočty, a
to v případě obcí 25,08 %!
Další podstatný dopad na rozpočty obcí představuje návrh zákona, kterým se mění některé
daňové zákony v souvislosti s výskytem koronaviru — aktuálně projednáváno v Senátu —jedná
se především o zavedení diskrečního opatření — tzv. zpětného uplatnění ztráty — důsledkem
bude opět nižší inkaso příjmových daní.
V důsledku těchto skutečností schválila vláda návrh zákona o zmírnění dopadu poklesu
daňových příjmů obcí v roce 2020 — obcím by měl být poskytnut příspěvek z kapitoly
Všeobecná pokladní správa státního rozpočtu, který činí součin částky 1 200 Kč a počtu
obyvatel podle CSU k 1. 1.2020. Pro naše město by tento příspěvek měl činit 4.371.600,-- Kč
(3.643 obyvatel).



Dle přiložené tabulky je jasné, že rozpočet města by měl být upraven o částku 9.207.000,--Kč.
Po přijetí příspěvku 4.371.600,-- musíme zvažovat úsporu ve výdajích rozpočtu ve výši
4. 835 .400,--Kč.
Na základě skutečného plnění rozpočtu na dalších jednáních ZM dojde k úpravě rozpočtu
formou rozpočtových opatření.
Vedení města se tímto zabývá od března 2020. Proto navrhuje ZM ke zvážení úpravu investic
dle přiložené tabulky.

pí starostka - vedení města prozatím navrhuje nerealizovat opravu střechy úřadu, která byla
vrozpočt‘rzapojenwve~výdajíchwewýši-4-660~tisrKč-Zatím stále u některých naplánovaných
stavebních akcí nejsou vydaná stavební povolení, proto se domníváme, že asi do konce roku
nebudou realizované tyto akce: Rekonstrukce vozovky Zádvoří, nová parkovací místa ZIeb a
parkovací plochy na ul. Pod Strážnicí -nejsevernější ulice.
Vsouvislostis přijetim dotace od SFŽP se nebude realizovat planovana investice Nova čerpaci
stá~icťPóďIYdübífn T Výiläk ~ EJd áhiazéifaiůvesiičhí ůkcí Napojení vodovodu V. Roudka
na vodovod V. Opatovice, na kterou město získalo dotaci.

Usnesení: 12/2020/13/1: Zastupitelstvo města bere na vědomí informace o předpokládaném
snižování sdílených daňových příjmů do rozpočtu města v roce 2020
Hlasování: 15—O—O

Usnesení: 12/2020/13/2: Zastupitelstvo města schvaluje úpravu kapitálových výdajů ve formě
úprav investičních akcí v roce 2020 dle přiložené tabulky
Hlasování: 15—0—0

Ad 14) Zařazení území města do území působnosti MAS Partnerství venkova. z.s.
pí starostka - MAS Partnerství venkova, z.s., jehož je naše město součástí, se nyní připravuje

na nové programovací období 2021 — 2027. Je nutné opět, aby naše město, potažmo všechny
obce v území působnosti MAS opět schválily zařazení území obce do území působnosti MAS
na programové období 2021 — 2027.
Přínosem je možnost čerpat finanční prostředky (dotace), které MAS nabízí. Pokud by zařazení
území do území MAS zastupitelstvo neschválilo, nemělo by nejen město, ale i ostatní subjekty
(podnikatelé, zemědělci, ale i školy), které mají sídlo nebo provozovnu na území města,
možnost čerpat dotace z MAS.
V současné době realizuje projekt z MAS z Velkých Opatovic rodinné centrum Motýlek -

Motýlci na příměstském táboře z operačního programu Zaměstnanost.
Pro programové období 2014— 2020 měla MAS Partnerství venkova k rozdělování na projekty
tyto prostředky:
IROP 19,6 mil. Kč — do konce r. 2019 rozděleno 5,021 mil Kč. Další výzvy budou v roce
2020 (letní měsíce).
OPZ — 8,8 mil. Kč — do konce r. 2019 rozděleno 5,021 mil. Kč. Zadatel Rodinné centrum
Motýlek čerpá 100% dotaci na projekt příměstských táborů.
PRV — 11,3mil. Kč — do konce r. 2019 rozděleno 2,8 mil. Kč. Pro výzvu roku 2020 a případně
další rok zbývá 8,5 mil Kč.

Usnesení: 12/2020/14: Zastupitelstvo města schvaluje zařazení území města Velké Opatovice
do území působnosti MAS Partnerství venkova, z.s. na programové období 2021 —2027
Hlasování: 15—0—0



Ad 15) Obecně závazné vyhlášky
pí starostka — předávám slovo p. tajemníkovi

15.1. OZV Č. 2/2020 o regulaci provozování hazardních her
Dne 26.5.2020 byl zaslán Odboru veřejné správy, dozoru a kontroly ministerstva vnitra CR
návrh OZV o regulaci provozování hazardních her k posouzení. Dne 3.6.2020 bylo městu
doručeno posouzení zákonitosti této vyhlášky s výsledkem „návrh OZV nebyl shledán
v rozporu se zákonem“ (příloha č. 1).
Dle přiloženého Právního posouzení obecně závazné vyhlášky bylo městu doporučeno provést
formální korekturu OZV — provést přečíslován@čl:ÝnaČl:4r“
Dle výše uvedeného posouzení je takto upravená OZV Č. 2/2020 předložena zastupitelstvu
města k projednání.
Cílem této vyhlášky je předcházení negativním jevům spojených s hraním těchto her, které
mohou vést k narušování veřejného pořádku a ke zvýšení kriminality a dalších patologických
jevů. Dále pak ochrana sociálně slabých, snadno ovlivnitelných nebo duševně nezralých osob
před důsledky plynoucími z účasti na hazardních hrách.

p. Kafka —jsou v současné době v našem městě hazardní hry povoleny?

p. tajemník — žádné nejsou, společnost Viktoriaplay, a.s. v herně Space bar na ul. Horensko
předčasně činnost ukončila. V případě, kdyby město nedisponovala OZV o provozování
hazardních her, by případný zájemce po doložení veškerých platných dokumentů, mohl
provozovat tuto činnost Po dobu 3 let

Usnesení: 12/2020/15/1: Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2020
o regulaci provozování hazardních her
Hlasování: 15—0—0

15.2. OZV Č. 3/2020 o nočním klidu
Zastupitelstvo města Velké Opatovice se na svém 10. zasedání dne 11. prosince 2019
usnesením č. 10-16-6/2019 usneslo vydat na základě ustanovení * 10 písm. d) a ustanovení *
84 odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších
předpisů, a na základě ustanovení * S odst. 6 zákona č. 251/2016 Sb., o některých přestupcích,
Obecně závaznou vyhlášku č. 8/2019 o nočním klidu, kterou byla stanovena doba nočního klidu
a její výjimky. Ve výjimkách jsou veřejné akce, kde se doba nočního klidu prodlužuje.
Z důvodu konání festivalu ZIWELL Express, festival ve vlaku, který se bude konat z 3. září
2020 na 4. září 2020 se tímto návrhem přidává další výjimka do doby rušení nočního klidu.

Usnesení: 12/2020/15/2: Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhlášku města č.
3/2020 o nočním klidu
Hlasování: 15—0—0

Ad 16) Dodatek ke smlouvě o úvěru
pí starostka - dne 13.12.2017 zastupitelstvo města schválilo uzavření smlouvy na

dlouhodobý investiční úvěr, který byl soutěžen a vítězem se stala Komerční banka. V bodě
8.3.2. je uvedeno, že pokud se úvěrem budou hradit investiční akce, na které jsou čerpány
dotace, tak po přidělení dotace město musí učinit mimořádnou splátku úvěru ve výši poskytnuté
dotace.
V současné době je investiční úvěr čerpán na investiční akci Modernizace odborných učeben
v ZS a dále může být čerpán na další investiční akce.



Vedení města se s KB dohodlo na možnosti, že by po obdržení dotace nemuselo činit
mimořádnou splátku ve výši poskytnuté dotace, ale dotační prostředky si ponechá a bude je
dále investovat na své investiční akce. Jen připomínám, že v nejbližším období nás čekají
nemalé investice do připravovaných akcí. Jedná se např. o Rekonstrukci sociálního zařízení
pavilonu C v budově ZŠ — objem financí cca 12 mil. Kč, Příprava stavebních parcel pro 18
rodinných domů v lokalitě Hliníky — objem finančních prostředků cca 28 mil. Kč ± nová čerpací
stanice ul. Pod Doubím s výtlakem pro RD Hliníky — objem finančních prostředků cca 4 mil.
Kč, Rekonstrukce vnitřních rozvodů v 1. MS — objem finančních prostředků cca 15mil. Kč. aj.
Proto vedení města doporučuje ZM uzavřít tento dodatek k úvěrové smlouvě.

Usnesení: 12/2020/16: Zastupitelstvo města schvaluje Dodatek Č. 1 ke Smlouvě o úvěru ze dne
21.12.2017, reg. Č. 99019499441 ‚mezi Komerční bankou, a. s., se sídlem Praha 1, Na Příkopě
33 čp. 969, PSČ 114 07, ICO: 4531 7054, zapsaná v obchodním rejstříku vedeném Městským
soudem v Praze, oddíl B, vložka 1360 a Městem Velké Opatovice, Velké Opatovice, Zámek
14;PSČ~679~63IC00281 247flů~ěřůj&štäřö~~tku ň~ě~ďk 5Z~1ji~Ů ~tbhdt6 dodäikb
Hlasování: 12—2—1

Ad 17) Prominutí nájemného
pí starostka — v důsledku vzniku pandemie Coronaviru byly v našem městě zrušeny pouťové

oslavy. Z tohoto důvodu se nemohl ani uskutečnit pronájem pozemků na stánky a pouťové
atrakce. Rada města navrhuje prominout nájemné ňrmám, se kterými jsou tyto nájemní
smlouvy sjednány.
Jedná se o pronájem stánků — nájemce F. Doležel — platba 60.000,--Kč a pronájem pozemků
k umístění stánků — nájemce V. Hofingerová — platba 35.000,--Kč.
V souladu se zákonem o obcích (* 85) rozhoduje o prominutí dluhu nad 20.000,-- Kč
zastupitelstvo.

Usnesení: 12/2020/17: Zastupitelstvo města schvaluje prominutí nájemného pozemků
k umístění pouťových stánků p. F. Doleželovi ve výši 60.000,-- a prominutí nájemného
pozemků k umístění stánků pí V. Hofingerové ve výši 35.000,--Kč z důvodu zrušení
Velkoopatovické pouti
Hlasování: 15—0—0

Ad 18) Odpady — vývoj odpadů, kompostérv. sběrný dvůr
pí starostka:

Vývoj odDadů
V přiložené tabulce je vývoj vyprodukovaného množství odpadů na leden až květen 2020,
k tomu je porovnání s loňským rokem. Od února do května se množství odpadů zvýšilo, přičítá
se to karanténě a prováděným úklidům během karantény.

Komi~ostéry
Naše město získalo, pomocí DSO TS MH, dotaci na nákup kompostérů. Takto jsme získali 650
kusů zahradních kompostérů o objemu 950 1. Nyní probíhá druhá vlna výpůjček těchto
kompostérů. K dnešnímu dni je jich smluvně vypůjčeno 240.

Sběrný dvůr
Od 1 .6.2020 TSMH s.r.o. převzaly provoz sběrného dvora. V současné době probíhá úprava
SD pro umístění vybavení, které naše město získalo v rámci dotace. Jedná se o kontejnery



velkoobjemové a speciální, nádoby na nebezpečný odpad, plošinová a přejezdová váha a
manipulační prostředky.
Nyní se provádí stavební připravenost pro umístění přejezdově váhy. Po jejím vybudovái~í bude
sběrný dvůr otevřen pro veřejnost.
Současně se dokončuje projekt pro územní řízení na stavební úpravy ve sběrném dvoře, které
budou realizovány až Po kompletní projektové dokumentaci pro provedení stavby a dle
finančních možností.

Od 25.6.2020 se bude I x týdně vyvážet bio odpad z hnízd

Usnesení: 12/2020/18: Zastupitelswo města bere na vědomí aktuální informace ohledně vývoje
odpadů v roce 2020, o probíhající dotaci na kompostéry a jejich výpůjčce a o sběrném dvoře
Hlasování: 15—0 —0

Aďl9ĺ DáriíáóÚráWtěIiéfů~ďäk. ää~Ůřé KjÍ1á‘OjáIiiI~ ňa H~di~kú
pí starostka - rada města Velké Opatovice na svém zasedání dne 15. června 2020 projednala

žádost M, Z, J. S a N. N. a doporučuje zastupitelstvu města schválit poskytnutí daru na opravu
pískovcových reliéfů ak. sochaře Karla Otáhala, které se nacházejí na Hradisku, na pozemku
výše uvedených vlastníků p.č. 2284/11 v k.ú. Velké Opatovice.
Rodina špačkova si v lednu 2020 nechala vypracovat posudek s návrhem na restaurování —

včetně ceny. Tato činí cca 25.100,- Kč. Vzhledem k okolnosti, že tyto reliéfy patří mezi
základní turistické dominanty a cíle ve Velkých Opatovicích, rodina žádá město o poskytnutí
daru na realizaci tohoto záměru. Současně, dle vyjádření členů rodiny, nemají zájem o odprodej
části pozemku městu, kde se tyto reliéfy nacházejí.

Usnesení: 12/2020/19: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí daru M, Z, J. Š a N. N ve
výši 25.100,- Kč na opravu pískovcových reliéfů na pozemku p.č. 2284/11 v k.ú. Velké
Opatovice
Hlasování: 14—0—1

Ad 20) Roční zpráva o kvalitě poskytovaných vodohospodářských služeb za rok 2019
pí starostka — předložená zpráva obsahuje technické a ekonomické parametry společnosti

VÁS za rok 2019 a vychází z uzavřené smlouvy s provozovatelem. Opět je neplněn jediný
ukazatel, a to jsou limity vývoje ztrát pitné vody. Tyto hodnoty jsou v čase kolísavé. Jedná se o
rozdíl mezi vodou odebranou a vodou fakturovanou. V roce 2016 se jednalo o 15 673 m3/rok,
v roce 2017 se jednalo o 36873 m3/rok, v roce 2018 se jednalo o 18 993 m3/rok a v roce 2019
se jedná o 27 199 m3/rok.
Hlavní příčinou při poruše u sítě, která není napojena na dispečink, je nekontrolovaný únik
vody, který může být podchycen velmi pozdě a uteče hodně vody. Proto je nutné, aby se
dokončilo napojení na dispečink i vodojem Obora. To má být řešeno v rámci stavby Velká
Roudka. Je už realizováno z VDJ Sraňky (1/3 sítě), chybí asi 2/3 sítě V.0.
Pokud dnes nastane skrytá porucha do cca 0,5 l/s, zjistí to obsluha velice těžce, protože v
celkových denních hodnotách to odpovídá nerovnoměrnosti spotřeby. Takže se to dá zjistit až
po delší době a následně složitě dohledávat na místě.
Po napojení na dispečink to provozovatel zahrne do denních reportů, které se denně sledují a
vyhodnocují minimální okamžité průtoky na odtoku ze všech provozovaných vodojemů v čase
2:00 - 3:00 ráno. Tím se spolehlivě odhalí skryté poruchy ajejich hledání začíná mnohem dříve.



Usnesení: 12/2020/20: Zastupitelstvo města, jako vlastník vodohospodářské infrastruktury,
schvaluje Roční zprávu o kvalitě poskytovaných vodohospodářských služeb za rok 2019
společností Vodárenská akciová společnost, a.s., divize Boskovice
Hlasování: 15—0—0

Ad 21) Zpráva o Činnosti městské policie za únor až květen 2020
pí starostka - b přílohách jsou uveřejněny zprávy o činnosti městské policie za období od

února do května 2020. Máme zde velitele MP, takže vás může krátce seznámit s aktuálními
řešenými problémy.

p. Porket —. na ul. Jevíčka jsou v současné době technické problémy s měřících zařízením.
V průběhu prázdnin je objednaný servis, zařízení již dosluhuje a bude možná muset být
nahrazeno novějším (v průběhu příštího roku, špatně čitelné atd.). Staré by mohlo být umístěno
na jiném místě.

Usnesení 12/2020/21: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy městské policie
za měsíc únor až květen 2020
Hlasování: 15—0—0

Ad 22) Různé
pí starostka:

- příští jednání ZM bude ve středu 2.9.2020 v 17:00 hod v zámeckém sále
- dále bych upozornila předsedy výborů a komisí, že na tomto jednání ZM v září se budou

projednávat jejich zprávy o činnosti za 1. pololetí letošního roku. Prosím předsedy těchto
výborů a komisí, aby mi tyto zprávy nejpozději do 12. srpna zaslali e-mailem

- zápisy z komisí a výborů předávat tajemníkovi

Ad 23) Diskuse
p. Kafka — poděkoval vedení a pracovníkům města za činnost v průběhu COVID 19,
prodavačkám - bylo by dobré poděkovat krátkou zprávou

pí starostka — ve Zpravodaji byl zveřejněn článek, ve kterém jsem všem poděkovala

p. Kafka — k dopravní situaci ve městě — nepomohou nám žádné radary, řidiči jsou
nezodpovědní. V současné době je to vidět na ul. Jevíčka a Horensko, kde je umístěna značka
30 km/hod, zúžená vozovka, ale co někteří řidiči předvádí, to hraniční se zdravým rozumem.
Pracovníci firmy jsou v ohrožení od nezodpovědných řidičů, musel by tam stát policista

pí starostka — stavbu provádí fl JZL a jde velmi rychle, naštěstí se tam nic nestalo



ad 24) Závěr
pí starostka — poděkovala přítomným za účast a jednání MZ v 18:30 hod ukončila

Ing. Kateřina Gerbrichová Jaroslav Bárta
Starostka místostarosta
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